
 روحانی: مسائل کلان و راهبردی 
باید به دور از تنش برنامه ریزی شود

مسئولان  میان  تعامل  افزایش  ضرورت  بر  جمهوری  رییس 
لایحه  در  کشور  واقعیات  به  توجه  و  مجلس  نمایندگان  و  دولتی 
باید به  بودجه تاکید کرد و گفت: مسائل کلان و راهبردی کشور 
دور از تنش و رفتارهای سیاست زده در فضای آرام و منطقی، تدبیر 

و برنامه ریزی شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و نود و ششمین 
مباحث مطرح  به  اشاره  با  دولت  اقتصادی  جلسه ستاد هماهنگی 
شده در نشست روز گذشته شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران 
قوا و ضرورت افرایش تعامل و گفت وگوی مجلس و دولت در زمان 
و  کلان  مسائل  کرد:  تصریح   ۱۴۰۰ سال  بودجه  لایحه  بررسی 
در  سیاست زده  رفتارهای  و  تنش  از  دور  به  باید  کشور  راهبردی 

فضای آرام و منطقی، تدبیر و برنامه ریزی شود.
در  رهبری  معظم  مقام  اخیر  بیانات  پی  در  و  جلسه  این  در 
دیدار با اعضای جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی، وزیر جهاد 
کشاورزی گزارشی از روند تحقق برنامه های افزایش تولید دانه های 
بررسی  و  بحث  مورد  که  کرد  ارائه  طیور  و  دام  خوراک  و  روغنی 

قرار گرفت.
ارکان  از  یکی  غذایی  امنیت  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس 
توسعه پایدار جوامع به حساب می آید، طرح توسعه کشت دانه های 
روغنی را از مصادیق تحقق جهش تولید، خودکفایی ملی و گامی 
برای تامین امنیت غذایی کشور توصیف کرد و اظهار داشت: توسعه 
نیاز  به  توجه  با  و  اقلیمی کشور  ویژگی های  با  روغنی  دانه  کشت 
و  دولت  کار  دستور  در  جدی  صورت  به  روغن  واردات  به  کشور 
را در عرصه  امید  از  بارقه ای  و  قرار گرفته  وزارت جهاد کشاورزی 

خودکفایی روغن خوراکی ایجاد کرده است.
روحانی تصریح کرد: با توجه به تحریم های ظالمانه دشمنان، 
به  دانه های روغنی  زیرکشت  مقام معظم رهبری سطح  به دستور 
روغنی  دانه های  کشت  که  چرا  داده ایم،  افزایش  جهشی  صورت 
زیادی  اهمیت  روغن خوراکی  و  کنجاله  به  نیاز کشور  به  توجه  با 
دارد و وزارت جهادکشاورزی نیز برنامه ریزی لازم را در این زمینه 
انجام داده است و از حمایت دولت در سیاست های کلان اقتصادی 

برخوردار است.

وزیر دفاع: اشتباه دشمن با پاسخ کوبنده 
نیروهای مسلح مواجه می شود

اشتباه  دشمن  گفت:  مسلح  نیروهای  پشتیبانی  و  دفاع  وزیر 
کند، با پاسخ کوبنده نیروهای مسلح مواجه می شود.

امیر سرتیپ حاتمی روز سه شنبه در حاشیه آیین چهلمین 
روز شهادت محسن فخری زاده دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای 
ایران در دانشگاه شهید بهشتی و در جمع خبرنگاران تاکید کرد: 
برای دفاع از امنیت ایران و منطقه که یک موضوع به هم پیوسته 
است، آماده ایم و در مقابل هرگونه تهدیدی با قاطعیت ایستادگی 
اسلامی  جمهوری  دشمنان  به  هم  پیام  یک  افزود:  کنیم.وی  می 
ایران می دهیم که متوجه باشند، اشتباه محاسبه ای نکنند و بدانند 
اگر تعدی و اشتباه کنند، با پاسخ کوبنده نیروهای مسلح جمهوری 

اسلامی ایران مواجه خواهند بود.
امیر سرتیپ حاتمی اظهار داشت: قوه قضاییه پیگیری مباحث 
دارم  اطلاع  که  جایی  تا  و  است  زاده  فخری  شهید  ترور  حقوقی 

توسط دادستان در حال پیگیری است.
حال  در  هم  دفاع  وزارت  مجموعه  کرد:  خاطرنشان  وی 
همکاری و سوال های دادستانی در حال پاسخگویی است. آمران و 

عاملان، به مجازات عمل ننگین خود می رسند.

قدردانی ۱۹۰ نماینده از سازمان انرژی اتمی 
برای غنی سازی۲۰ درصد

۱۹۰ نماینده مجلس در بیانیه ای خواستار تداوم اجرای قانون 
اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها شدند و از صنعت هسته ای کشور 

برای غنی سازی اورانیوم ۲۰ درصد قدردانی کردند.
»علی کریمی فیروزجائی« عضو هیات رئیسه مجلس شورای 
اسلامی،  شورای  مجلس  سه شنبه  روز  علنی  نشست  در  اسلامی 
بیانیه ۱۹۰ نفر از نمایندگان مجلس در حمایت از غنی سازی ۲۰ 

درصدی اورانیوم از سوی سازمان انرژی اتمی ایران را قرائت کرد.
با  یازدهم  دوره  انقلابی  مجلس  است:  آمده  بیانیه  این  در 
تصویب قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع 
از  استفاده  در  ایران  اسلامی  جمهوری  حقانیت  بر  ایران  ملت 
فناوری صلح آمیز هسته ای و نیز لزوم رفع همه تحریم های ظالمانه 
آمد.نمایندگان  نخواهد  کوتاه  ذره ای  مسیر  این  از  و  نموده  تأکید 
انقلابی  و کارکنان خدوم،  اقدام مدیران  از  ضمن حمایت و تشکر 
تولید  و  غنی سازی  در  هسته ای  افتخارآمیز  صنعت  ولایت پذیر  و 
اورانیوم ۲۰ درصدی، خواستار اجرای کامل و دقیق سایر اقدامات 
قانونی یاد شده شدند. سازمان انرژی اتمی در روزهای اخیر و برای 
اجرای قانون اقدام راهبردی مجلس برای لغو تحریم ها غنی سازی 

۲۰ درصدی اورانیوم را آغاز کرده است.

ایران قرار دادن نام کوبا در فهرست 
کشورهای حامی تروریسم را محکوم کرد

سخنگوی وزارت امور خارجه اقدام دولت آمریکا در قرار دادن 
شدیدترین  به  را  تروریسم  حامی  کشورهای  فهرست  در  کوبا  نام 
وجه محکوم و بر همبستگی جمهوری اسلامی ایران با آرمان های 
دولت و ملت کوبا در مقاومت برابر نماد استکبار جهانی تاکید کرد.

وزارت  سخنگویی  امور  و  اطلاع رسانی  کل  اداره  گزارش  به 
نام  گرفتن  قرار  به  واکنش  در  زاده  خطیب  سعید  خارجه،  امور 
آمریکا،  از سوی رژیم  تروریسم  کوبا در فهرست کشورهای حامی 
کشورهای  فهرست  در  کوبا  نام  دادن  قرار  در  آمریکا  دولت  اقدام 
حامی تروریسم را به شدیدترین وجه محکوم کرد و بر همبستگی 
جمهوری اسلامی ایران با آرمان های دولت و ملت کوبا در مقاومت 

برابر نماد استکبار جهانی تاکید کرد.
کوبا  که  ادعا  این  کرد:  تصریح  امور خارجه  وزارت  سخنگوی 
دیگر  همانند  است  داشته  همکاری  ونزوئلا  با  تروریسم  زمینه  در 
ادعاهای بی اساس آمریکایی ها، برگرفته از عادت مشمئزکننده آنها 

در ایراد اتهامات دروغین به مخالفان خود است.
ترامپ  خورده  شکست  رژیم  مقام های  افزود:  زاده  خطیب 
کشورشان  استثناگرایی  از  سرمست  گذشته  سال  چهار  طی  که 
از تنش در جهان تبدیل شده و عملکردی جز تخریب  به منبعی 
دستاوردهای بین المللی و ایجاد تنفر برای آمریکا نداشته اند و حتی 
ماهیت  و  نگرفته  آمریکا درس  اخیر  انتخابات  در  از شکست شان 
یاغی گری و آشوبگری خود را در قضیه اخیر کنگره کشورشان تکرار 
و  گشایی  عقده  بر  خود  عمر  پایانی  روزهای  در  همچنان  کردند، 

اقدامات یکجانبه ادامه می دهند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه اظهار داشت: لازم است 
عضو  عنوان  به  کوبا  که  شود  یادآوری  آمریکا  تروریستی  رژیم  به 
فعال سازمان ملل متحد و پیشرو در  مقابله با امپریایسم و استکبار 
جهانی در راستای حق حاکمیت ملی خود کاملا آزاد و مخیر است 
دیگر  یا  و  لاتین  آمریکای  منطقه  در  خود  همسایه  کشورهای  با 
نقاط جهان ارتباط برقرار کرده و به ارتقای سطوح همکاری خود 
امور  به ویژه رژیم آمریکا حق مداخله در  بپردازد و هیچ کشوری 
داخلی کوبا یا امر و نهی کردن در زمینه برقرای روابط این کشور 
آزاد با یک کشور آزاد دیگر را ندارد.خطیب زاده تاکید کرد: ما این 
دلیل  به  را  آن  سیاسی  مقام های  و  آمریکا  تروریستی  رژیم  اقدام 
ترور  در  تروریستی  عملیات  عاملیت  و  آمریت  در  دوگانه  برخورد 
شهید سلیمانی و نیز حمایت و هدایت عملیات های داعش و دیگر 
جهت  خود  اراده  و  عزم  بر  و  دانسته  مردود  تروریستی  گروه های 

حمایت و تحکیم روابط با کوبا تاکید می کنیم.

درباره  قوا  سران  جلسه  در  گفت:  جمهور  رئیس 
لغو  و  ها  تحریم  کردن  اثر  بی  سلامت،  مردم،  معیشت 

تحریم های ظالمانه بحث و تبادل نظر شد.
که  قوا  سران  جلسه  پایان  در  روحانی  آقای حسن 
به میزبانی رئیس قوه قضاییه انجام شد، افزود: در زمینه 
سلامت مردم کار بسیار بزرگی در این مدت انجام شد که 
بود و آمار  العمل های بهداشتی  آن اجرای دقیق دستور 
فوتی ها به دورقمی برگشت، برای ما بسیار مهم است که 

این آمار را پایدار نگه داریم.
آقای روحانی تصریح کرد: دولت با تمام توان، مساله 
سلامت مردم و مقابله با کرونا را جزو موارد اصلی و مورد 

توجه ویژه خود می داند.
رئیس جمهور با اشاره مباحث مطرح شده در فضای 
بدون  گفت:  مردم،  برای  دغدغه هایی  ایجاد  و  مجازی 
تامین  مقطع؛  این  در  دولت  مهم  مسایل  از  یکی  تردید 
واکسن مورد نیاز برای مردم است چه ساخت داخلی که 
در حال اقدام است و چه خرید از شرکت های مطمئنی 

که مورد اعتماد صد در صد هستند.
آقای روحانی افزود: دولت در زمینه تهیه واکسن از 
کواکس درخواست خود را مطرح کرده و هم پول آن را 
پرداخت کرده است و میلیون ها دوز واکسنی که از این 
طریق خریداری شده در اختیار قرار می گیرد و از منابع 
این  در  مردم  هستیم.  واکسن  تهیه  دنبال  به  هم  دیگر 

زمینه اصلا نگرانی نداشته باشند.
دیگر  از  را  مردم  معیشت  ادامه  در  جمهور  رئیس 
محور های جلسه روز سه شنبه سران قوا ذکر کرد و افزود: 
ما سه سال در یک جنگ بزرگ اقتصادی بودیم و مردم 
با ایستادگی و مقاومت خود توانستند از پیچ و خم های 
و  بودجه دولت  عبور کنند، لایحه  زمینه  این  در  سخت 
انجام  آینده  سال  بودجه  زمینه  در  مجلس  که  اقدامی 
می دهد یکی از مسایل مهم در زمینه معیشت سال آینده 
مردم است که در این زمینه با رئیس محترم مجلس و 
رئیس محترم قوه قضاییه درباره آنچه که در لایحه دولت 
آمده بود و آنچه که کمیسیون تلفیق تصمیم می گیرد، 

بحث هایی را انجام دادیم.
آقای روحانی همچنین گفت: تلاش ما این است که 
بتوانیم  ما  شود،  نزدیک تر  بهم  مجلس  و  دولت  نظرات 
توسط  بوده  نظرمان  مورد  لایحه  این  در  که  را  اهدافی 
کمیسیون تلفیق و بعد مجلس شورای اسلامی با نزدیک 
شدن افکار و هم فکری هایی که باید انجام بگیرد، عملی 

شود.
و  اجرا  بخش  گرفتیم  تصمیم  افزود:  روحانی  آقای 
کمیسیون تلفیق جلسات بیشتری باهم داشته باشند تا 
به نفع همه مردم و  بودجه به گونه ای تصویب شود که 
به نفع اقتصاد کشور و رشد و توسعه اقتصاد کشور باشد، 
برای  نفت  از  را  جاری  بودجه  تا  داریم  تلاش  همچنین 
به  اخیر  کار طی دو سه سال  این  و  همیشه جدا کنیم 

خوبی انجام گرفته است.
وضع  نفت  به  ما  جاری  هزینه های  امیدواریم 

نشود و از منابع دیگر تامین گردد
رئیس جمهور گفت: یعنی وابستگی بودجه اجرایی 
به نفت مرتب در این سال ها کاسته شده است و ان شاء 
الله امسال هم همانگونه خواهد بود، امیدواریم هزینه های 
جاری ما به نفت وضع نشود و از منابع دیگر تامین گردد.
دیگر  از  را  تحریم  موضوع  همچنین  روحانی  آقای 
بحث های جلسه سران قوا ذکر کرد و افزود: در این سه 
ما  رهبری  معظم  مقام  هدایت  و  مردم  کمک  با  سال 

توانستیم تحریم را کم اثر کنیم.
را  تحریم  آثار  نمی شود  البته  گفت:  جمهور  رئیس 
صفر کرد، ولی آن چیزی که مورد انتظار دشمنان بود، 

نگذاشتیم محقق شود.
و  نیاز  مورد  آنچه  زمینه  در  افزود:  روحانی  آقای 

آن  و  کردیم  وارد  با همه سختی ها  بوده،  مردم  ضروری 
مقداری که لازم بوده که اجناسی را صادر کنیم، صادرات 

را انجام دادیم.
مشکلات  با  مقدار  یک  البته  گفت:  جمهور  رئیس 
توام بوده، اما امسال هم تا این مقطعی که هستیم رقم 

صادرات و واردات قابل قبول است.
کشور  ضروری  نیاز های  تمام  افزود:  روحانی  آقای 
مربوط  سفارش ها  تمام  است،  شده  خریداری  امروز 
می شود،  وارد   ۱۴۰۰ سال  در  که  کالا هایی  به  می شود 
خریداری  هم   ۹۹ سال  در  مردم  نیاز های  تمام  بنابراین 
شده و هم تامین شده است و برای سال آینده نیز انجام 

می گیرد.
در  کاملا  ما  منطق  گفت:  همچنین  جمهور  رئیس 
زمینه تحریم نیز روشن است و تحریم یک عمل ظالمانه 
از سوی دشمنان ایران و مردم ایران است و باید برداشته 

شود.
آقای روحانی افزود: تعهد در مقابل تعهد همانگونه 
که مقام معظم رهبری فرمودند و هر گام عملی در برابر 

گام عملی.
تحویل  هنگام  کرد:  امیدواری  ابراز  جمهور  رئیس 
کرده  عبور  کرونا  و  تحریم  از  آینده،  مرداد  در  دولت 

باشیم.
که  می خواهد  دلمان  خیلی  گفت:  روحانی  آقای 
پایان دولت دوازدهم اگر خداوند توفیق داد و در مرداد 
تحویل  سیزدهم  دولت  به  را  اجرائی  دستگاه  مسئولیت 
هم  و  کرده  عبور  آن  از  و  مهار  را  کرونا  هم  می دهیم، 

تحریم ها را پشت سر گذاشته باشیم.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد با فائق آمدن بر این 
بتواند در جاده هموارتر، همه  مشکلات، دولت سیزدهم 

اهداف ملی را پیگیری کند.
گره گشایی از مشکلات مردم؛ حاصل هماهنگی قوا

رئیس قوه قضائیه گفت: امید بخشی و گره گشایی 
از مشکلات مردم ماحصل اصلی هماهنگی بین قواست.

پایان جلسه  در  رئیسی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
مشترک سران سه قوه که عصر سه شنبه به میزبانی قوه 
قضائیه تشکیل شد تاکید کرد: انتظار اصلی امروز مردم 
از قوای سه گانه و تمامی نهاد های حکومتی امید آفرینی 

و گره گشایی از مشکلات است.
مردم  اصلی  دغدغه  دو  را  سلامت  و  معیشت  وی 
اقدامات هماهنگ سه قوه و تمامی  عنوان کرد و گفت: 
نهاد های حکومتی در این زمینه می تواند بسترساز امید 

افرینی به مردم و یا ناامیدی نسبت به دشمنان شود.
معظم  مقام  بیانات  به  اشاره  با  قضائیه  قوه  رئیس 
قم  مردم  ماه  دی   ۱۹ قیام  سالگرد  مناسبت  به  رهبری 
خاطرنشان کرد: امروز خنثی سازی تحریم ها هدف اصلی 
با اتکا به  تمامی تلاش ها در کشور باید باشد و می توان 

تمامی کارشناسان دلسوز، جوانان، کارآفرینان و سرمایه 
برای  را  زمینه  اقتصادی  مختلف  حوزه های  در  گذاران 

دستیابی به جهش تولید فراهم کرد.
رفع  به  معطوف  باید  تلاش ها  تمامی  افزود:  وی 
موانع تولید شود به گونه ای که تولیدکننده احساس کند 
تلاشهایش اثر بخش است و خروجی این اقدامات خنثی 

سازی و بی اثرسازی تحریم ها خواهد بود.
اینکه  بیان  با  رئیسی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
مدیران و سرمایه گذاران عرصه تولید باید احساس کنند 
مردم و دستگاه های اجرایی پشتیبان آن ها هستند افزود: 
امروز مسئله معیشت و سلامت دو مسئله مهم و دغدغه 
روز مردم است و تمامی تلاش ها باید با هدف گره گشایی 

از مشکلات مردم باشد.
رئیس قوه قضائیه حرکت به سوی سلامت ساختار 
اداری را مطالبه مردم عنوان کرد و افزود: سلامت اداری 
به نظام سالم  اقتصادی، فرهنگی و دستیابی  به سلامت 
ساختار  این  در  که  گونه ای  به  می شود  منتهی  اداری 
روابط  این  محصول  و  است  استوار  قانون  برپایه  روابط 

سالم ایجاد اعتماد در مردم است.
همکاری  و  همراهی  راستا  این  در  کرد:  اضافه  وی 
سه قوه تحت رهبری خردمندانه رهبر حکیم و فرزانه به 
ناامیدی دشمنان و ایجاد امیدواری در دوستداران انقلاب 

می انجامد.
راهبردی  موضوعات  در  قوا  کامل  هماهنگی 

بودجه ۱۴۰۰
هم  و  هماهنگی  از  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
لایحه  راهبردی  موضوعات  در  قوا  میان  کامل  نظری 

بودجه ۱۴۰۰ خبر داد.
آقای محمدباقر قالیباف در پایان نشست سران قوا 
تبیین  با  شد  برگزار  قضاییه  قوه  رئیس  میزبانی  به  که 
مباحث مطرح در این نشست گفت:  بسیار خوشحالم که 
جلسات سران قوا در مقایسه با جلسات گذشته با فاصله 
زمانی کمتری با تمرکز بیشتر بر موضوعات مهم و اساسی 

کشور برگزار می شود.
صورت  به  موضوعات  نشست ها  این  در  گفت:   وی 
در  و  بررسی می شود  تاکتیکی  و  روشی  نیز  و  راهبردی 
به مسائل مهم کشور مربوط است  حوزه هایی که عمدتاً 

حل مسائل مردم در اولویت قرار دارد.
شنبه  روزسه  افزود:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
نیز تصمیم گرفته شد که جلسه بعدی را در زمان نزدیک 

تری برگزار کنیم و موضوعات را پیش ببریم.
مباحث  را  مهم  موضوعات  از  یکی  یباف  قال آقای 
مربوط به بودجه دانست و گفت:  بودجه به عنوان سند 
مالی کشور امروز بخش عمده از وقت جلسه را به خود 

اختصاص داد.
راهبرد ها  حوزه  در  قوا  هماهنگی  به  اره  اش با  وی 
در این خصوص افزود: همانطور که رئیس جمهور اشاره 

کردند هر سه قوه در پی کاهش وابستگی به نفت هستیم 
و می خواهیم بیش از گذشته این وابستگی را به سمت 
صفر ببریم به این معنی که بودجه نفت را در هزینه های 
این  بر  هم  رئیس جمهور  آقای  که  نکنیم  نه  هزی جاری 

موضوع تاکید کردند.
رئیس مجلس گفت: من در جلسه این موضوع را 
سمت  به  »ما  گفتند  هم  جمهور  رئیس  قای  آ و  گفتم 
الله  بارک  ما  به  می رویم  که  نفت  به  ستگی  واب کاهش 
واقعیت همین است من در جلسه گفتم و  می گویید« 
اینجا هم می گویم که بارک الله و صد بارک الله که در 
این مسیر گام بر می دارید؛ زیرا این یکی از محور های 
پیشگیری  و  بودجه  ساختار  اصلاح  در  اساسی  و  مهم 
از تورمی است که هر روز در کشور شاهد افزایش آن 

هستیم.
آقای قالیباف تصریح کرد: در موضوع بودجه چنین 
اهداف مشترکی هست، اما اختلاف سلیقه و روش برای 
در  شد  مقرر  که  دارد  وجود  نیز  اهداف  این  به  رسیدن 
رئیس  و  مصرف  و  درآمد  کمیته  روسای  آینده  هفته 
ستاد  اعضای  با  را  جلسه ای  مجلس  تلفیق  کمیسیون 
اقتصادی دولت داشته باشند تا با گفتگو درباره روش ها و 
اختلاف سلائق، با همکاری و وحدت بیشتری پیش برویم 

و موضوعات را از کمیسیون تلفیق به صحن ببریم.
وی ابراز اطمینان کرد لایحه بودجه به عنوان سند 
و  تنظیم  گونه ای  به  دولت  مالی  سند  و  ملت  زندگی 
تصویب شود که معیشت و سلامت مردم را به پیش ببرد.
رئیس مجلس گفت: ما به ویژه بر حمایت از تولید 
در مجلس و دولت اصرار داریم و همان طور که مد نظر 
رهبر معظم انقلاب است در نگاه اقتصاد مقاومتی اولویت 

را به تولید می دهیم.
آقای قالیباف همچنین با اشاره به مباحث مطرح در 
کمیسیون تلفیق برای اصلاح نظام مالیاتی کشور اظهار 
به  تلفیق  کمیسیون  در  که  پیشنهاد هایی  در  داشت: 
تصویب رسید می خواهیم به گونه ای عمل کنیم که حتی 
مالیات در حوزه تولید کاهش یابد البته این تصمیم نهایی 
نیست و باید در مجلس به تصویب برسد و پس از تایید 

در شورای نگهبان به قانون تبدیل می شود.
بخش های  در  مالیاتی  فرار  از  تاسف  ابراز  با  وی 
سوداگرانه در کشور تاکید کرد: در بخش هایی از اقتصاد 
شامل سوداگری و دلالی؛ شرایط سخت مالیاتی را اعمال 
بازار  این  از  استفاده  سوء  با  که  کسانی  تا  کرد  خواهیم 
دیگر  می کنند  کسب  زحمت  بی  پول  اقتصادی  آشفته 
اجازه فرار مالیاتی نداشته باشند و بتوانیم به حوزه مالیات 

توجه کنیم.
اظهاراتش  از  دیگری  بخش  در  مجلس  رئیس 
نامه های  شیوه  رعایت  بابت  مردم  همت  از  قدردانی  با 
بهداشتی گفت:  متاسفانه در کمتر از دو ماه قبل روزانه 
دست  از  را  مان  هموطنان  از  نفر  چند  و   ۴۰۰ از  بیش 
می دادیم، اما با همت مردم و نیز با اجرای غربالگری در 
و  دادند  هم  دست  به  دست  همه  سلیمانی  شهید  طرح 
با زحمت دولت و عزیزان بسیج شمار قربانیان دو رقمی 

شد که امیدوارم این آمار را به صفر برسانیم.
آقای قالیباف با هشدار درباره احتمال به اوج رسیدن 
دوباره همه گیری کرونا در کشور در صورت بی توجهی 
به شیوه نامه های بهداشتی افزود: اگر کمترین بی توجهی 
کنیم امکان بازگشت همه گیری در کمترین زمان ممکن 

وجود دارد.
وی با اشاره به احتمال شیوع ناشی از ویروس جهش 
یافته در کشور تاکید کرد:  با توجه به انتشار ویروس های 
با جهش بیشتر که بعضاً نمونه هایش وارد کشور شد و 
در دنیا نیز دیدیم که در بخشی از اروپا چه آثاری دارد 
رعایت این موضوع بسیار مهم و اساسی است تا به ویژه 

در سرمای زمستان از این مراحل سخت نیز عبور کنیم.

تا  سانتریفیوژ ها  افزایش  با  گفت:  ایران  اتمی  انرژی  سازمان   سخنگوی 
یک یا یک و نیم سال آینده به ظرفیت تولید قبل، از نظر هسته ای می رسیم.

ایران دوشنبه شب در  اتمی  انرژی  بهروز کمالوندی  سخنگوی سازمان 
برنامه  این  توییتر  صفحه  در  گفتگو  این  از  یی  بخش ها که  آرا  جهان  برنامه 
باید  این است که  برجام  گذاشته شده است، تصریح کرد: نظر شخصی من 
قطعنامه های  از  برون رفت  برای  راهی  بودیم  مجبور  که  چرا  می شد،  انجام 
تحریمی سازمان ملل پیدا کنیم، این قطعنامه ها بدترین چیزی بودند که برای 

هر کشور می توانستند رخ بدهند.
وی در پاسخ به این پرسش که قرار بود بر اساس برجام ۹۰۰ کیلو کیک 
بعدا  ولی  دادیم،  انجام  را  برجامی خودمان  عهدات  ت از  فراتر  ما  بگیریم،  زرد 
انگلستان و دیگر کشور ها کارشکنی کردند؛ گویا برجام در های قبلی را هم به 
روی ما بست؟ گفت: بر اساس برجام و بعد از ۸ تا ۱۰ سال، محدودیت هایی 

برداشته می شوند مثل دسترسی ایران به بازار مواد هسته ای.
العمر  مادام  برجامی  محدودیت های  ی  برخ اینکه  درباره  کمالوندی 
هستند، اظهار کرد: هیچ تعهد حقوقی مادام العمری نداریم، بحث ۲۵ سال 
است.  ایران  اورانیوم  معادن  روی  هم  برجام  در  ذکر شده  بین المللی  نظارت 
اگر برجام نبود، روسیه هم برای تامین افزون تر سوخت و ساخت نیروگاه های 
هسته ای بیشتر برای ایران وارد نمی شد. باید یکی یکی گره های موجود در 

مسیر هسته ای را برداریم، برجام یکی از راه ها بود.  

برخی  برجام  در  اینکه  به  پاسخ  در  اتمی  انرژی  سازمان  سخنگوی 
گفت:  سنگین  آب  رآکتور  داشتن  مثل  است،  دائمی  محدودیت ها 
فقط  نمی توانیم  است،  ستد  و  داد  ای  فض المللی،  بین  سیاسی  فضای 
سازمان  تحریمی  قطعنامه های  برجام  ا  ب می خواهیم.  چه  ما  بگوییم 
سازمان  منشور   ۷ بند  ذیل  از  شورمان  ک و  شد  رفع  ایران  علیه  ملل 

آمد. بیرون  ملل 
 سخنگوی سازمان انرژی اتمی ایران در پاسخ به اینکه آقای صالحی قسم 
تاکید  یا توقف همراه نمی شود،  با کندی  ایران  خوردند که صنعت هسته ای 
کرد: به نظرم قسم دکتر صالحی درباره برجام درست بود. امروز آب سنگین 
تولید و صادر می کنیم. مدتی متوقف ماندیم و سپس با جهش مواجه شدیم.

 سخنگوی سازمان انرژی اتمی ایران همچنین درباره سوابق شهید فخری 
ولی  داشت،  تحصیلات هسته ای  زاده  فخری  کرد: شهید  محسن  اظهار  زاده 
کار اصلی او در حوزه پژوهش و نوآوری صنایع دفاعی بود. آن زمان به ذهن 
ما رسید طوری بگوییم که دشمنان گمان نکنند ضربه ای به صنعت هسته ای 

ما زده اند.
در  عمان،  مذاکرات  زمان  گفت:  هم  عمان  مذاکرات  درباره  کمالوندی 
حاشیه بحث بودم. افراد شایسته ای برای این کار انتخاب شده بودند. شنیده 
گفت  صالحی  آقای  بود.  مخالف  مذاکرات  این  با  وقت  جمهور  رئیس  بودم 

رهبری فرموده اند من به این مذاکرات بدبین هستم.

کمالوندی همچنین درباره سیمان ریختن در راکتور اراک گفت: سیمان 
به  علم  با  بود،  ایران  پیشنهاد  اراک  راکتور  مخزن  لوله های  داخل  ریختن 
اینکه می دانستیم لوله های دیگری هست و می توانیم بعدا عوض کنیم. آن ها 

می گفتند مخزن را نصف کنید!
راکتور  ماهه می توانیم  برگردیم دو  قبل  به  بخواهیم  اگر  داد:  ادامه  وی 
قبلی را احیا کنیم. این حرف متخصصی است که مسوولیت پروژه را دارد و 
بی طرف است. برنامه دادند و اگر دستور داده می شد دو ماهه لوله ها عوض 
می شد. اما چون هدف ما لغو تحریم هست. ما لوله ها را گذاشتیم و مثلا دو 
ماه دیگر عقب نشینی کردند و تحریم ها را برداشتند و ما قرار شد برگردیم 
به عقب، دوباره لوله ها را باید عوض کنیم! اینجا بود که قرار شد همان راکتور 

جدید را در نظر بگیرند.
کمالوندی در ادامه تاکید کرد: مذاکرات را تابو نکنید، اینکه مذاکرات باید 
از روی اقتدار باشد نه ضعف همه روی آن اتفاق نظر دارند. در حوزه سیاسی 
نباید تابو درست کنیم. سیاست خارجی سیال است ممکن است یک کشور 
اینگونه  و  کند  عمل  بدتر  هم  دشمن  صد  از  موضوعی  یک  در  شما  دوست 

نیست که چیزی ثابت داشته باشیم در این عرصه.
وی همچنین گفت: کسانی که بتوانند راحت صحبت کنند معمولا ممنوع 
را هم نمی توانیم  اینکه ما خیلی چیز ها  و  امنیتی  به دلایل  التصویر هستند 

بگوییم مثلا در حوزه دستاوردها.

اختلاف سیاسی در خانواده آیت الله هاشمی رفسنجانی بالا گرفته است. 
پس از مصاحبه خبرساز و جنجالی فائزه هاشمی دو برادر او در این باره به او 

نامه نوشتند و عموی او نیز سخنان او را نقد کرده است. 
دختر آیت الله هاشمی رفسنجانی گفته بود »برای ایران دوست داشتم 
آقای ترامپ انتخاب شود.« او در توضیح حرف خود افزود: »به خاطر همین 

فشارهایی که می آورد، بالاخره شاید یک تغییر سیاستی اتفاق بیفتد.«
این سخنان بازتاب وسیعی یافت و انتقاد و تند و تیزی به فائزه هاشمی 
هاشمی  آیت الله  خانواده  اعضای  منتقدترین  از  هاشمی  فائزه  داشت.  پی  در 
است او در جریان حوادث سال ۸۸ و زمانیکه پدرش در قید حیات بود چند 

ماهی به زندان رفت. 
رییس  و  هاشمی  آیت الله  ارشد  فرزند  هاشمی  محسن  راستا  همین  در 
شورای شهر تهران در نامه ای به خواهرش نوشت: »می دانم که در سال های 
اخیر برخورد های نادرستی با تو، خانواده و فرزندت شده است که شاید باعث 
از مشی میانه روی پدر گردیده، ولی  به تندروی و خارج شدن  تو  کشاندن 
از  ودم  ببندی  امید  بیگانه  کشور  جمهور  رییس  به  که  نمی شود  دلیل  این 

استقلال بزنی.« 
خود  صحبت های  دارم  تقاضا  صمیمانه  تو  »از  کرد:  تاکید  ادامه  در  او 
طرف  از  پدر  تخریب  مانع  و  کنی  عذرخواهی  موضع  این  از  و  اصلاح  را 

تجدیدنظرطلبان خارجی و افراطیون داخلی شوی.« 
همچنین محمد هاشمی برادر آیت الله هاشمی رفسنجانی هم از سخنان 
فائزه انتقاد کرد. او گفت: »این برداشت اشتباه است که با تحریم، مردم ایران 

بیشتر تحت فشار قرارمی گیرند. من موافق نظر فائزه خانم نیستم و موضعی 
ایشان  است.  ما هم  تائید  مورد  این حرف ها  برابر  در  آقا گرفتند  که محسن 

برخورد مناسبی کردند.«
افزود: »بالاخره آقا محسن نظر خود و خانواده را گفته است. به هر  او 
حال مسئله خوبی مطرح نشد و یا حداقل من این بحث ها را قبول ندارم. به 
نظر من این بحث ها عجولانه است و ممکن است بعضا برخورد های شیطنت 

آمیزی با آن شود.«
ای  نامه  در  هاشمی  فائزه  نبود،  داستان  ختم  ها  گیری  موضع  این  اما 

سرگشاده  به برادرش پاسخ داد. 
او در این نامه نوشت: » از نامه محسن خوشحال شدم، سبب راحتی هم او 

و هم من گردید. چنین چیزی را بار ها خواسته بودم و این اقدام اول او نبود.«
فائزه در ادامه نوشت: »به او حق می دهم، چون برای خودش آینده ای 

ترسیم کرده و دنبال حذف موانع است.« 
فائزه هاشمی انگیزه شخصی در سخنانش را رد کرد و گفت: »اگر مسایل 
شخصی انگیزه ای برای مشی من بود آیا عقل سلیم حکم نمی کند که از ۳۰ 
سال گذشته تاکنون ساکت و در امنیت باشم و از منافع نزدیکی به قدرت بهتر 
و بیشتر بهره مند شوم؟ مابقی زیاده گویی بود که بنای ورود به آن را ندارم.«

او همچنین بر موضع پیشین خود درباره ترامپ تاکید کرد. 
هاشمی خطاب به منتقدان حرف هایش نوشت: »آیا خطاب شعارها در 
را  اخیر  سه سال  در  حداقل  مختلف  اقشار  اعتصاب  تحصن،  اعتراض،  صدها 
نشنیدند و ندیدند که متوجه مدیران و مسوولان داخلی بود؟ به نظر؛ درک 

مردم با تمامی مشکلات از خواص بیشتر است.«
پس از این نامه پای یاسر هاشمی به ماجرا باز شد. فرزند دیگر آیت الله 
هاشمی رفسنجانی سعی کرد از خواهرش دلجویی کند اما تاکید کرد که به 

اظهارتش نقد جدی دارد. 
الاسلام  اظهارات حجت  و  فائزه  سخنان  به  ها  واکنش  مقایسه  با  یاسر 
صدیقی نوشت: »اگرچه به آن بخش از سخققن منتشره ی اخیرت در فضای 
مجازی نقد جدی دارم، اما این گونه اظهارنظرهاست که به آزادی بیان معنا 
می بخشد که دست بر قضا هم زمان با انتشار مصاحبه ات به عنوان یک شخص 
قرآن  با شخصیت حقوقی در شبکه  نفر  حقیقی در شبکه های مجازی، یک 
صداوسیما، از چشم باز کردن یک میت در غسالخانه گفت و آن را معجزه اولیا 
الله خواند که البته حرف های تو آتش تخریبی سابق را زنده کرد و حرف های 

آن امام جمعه، آتش در نیزار اعتقادات مردم و باور های جوانان بود. «
او توجه فائزه را به واکنش ها به سخنانش  و نامه محسن جلب کرد و 
با  البته   – بعضی ها  که  دوچندان می شود  عزیز  ایران  برای  »نگرانی ام  افزود: 
قیاس مع الفارق – دوره های متعدد تاریخ ایران را یادآوری کرده اند که وقتی 
تصمیم سازان و تصمیم گیران، چشم از حقایق تلخ بستند و دل به شیرینی 

خرافات بستند، مردم از سر ناچاری چشم به راه بیگانگان نشستند.«
اختلاف در خانواده آیت الله هاشمی چهار سال پس از درگذشت او به 
این شکل مطرح شده است، پیشتر اگر اختلافی هم بود رسانه ای نمی شد. از 
این جهت این اتفاقی کم سابقه است. خانواده ای که در چند دهه در همه 

حال یکدست و متحد بوده است. 

روسای سه قوه درباره لغو تحریم ها و معیشت مردم بحث کردند؛

گره گشایی از مشکلات مردم؛ حاصل هماهنگی قوا

کمالوندی: راکتور اراک دو ماهه احیا می شود

نامه نگاری های ادامه دار بر سر سخنان فائزه هاشمی

اختلاف در خانواده هاشمی
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